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MOUNTING INSTRUCTIONS
Reminder:
To prevent personal injury, disconnect one of the main battery
leads prior to installing the blower.

1. Select a flat mounting surface high above the bilge, on the
transom or under the deck. Blower should be mounted high
and dry, clear of moisture from spray or deck wash.

2. Position blower with fan nose cone pointing toward exhaust
vent. Also, mount blower at an angle to prevent moisture
build-up. See Figure 1

3. Mark mounting holes using blower mounting feet as a tem-
plate. Drill holes for #10 screws.

4. Secure unit in place using stainless steel screws. Do not over
tighten screws, as this will crack the mounting feet.

5. Twist duct hose over exhaust and intake openings on blower.
Ensure the retainer tabs engage corrugated rings of hose.

6. Install tie strap or hose clamp on the hose. Position the strap or
clamp around blower housing, beyond the tabs. Tighten the
strap. When using a hose clamp, tighten until snug — 8 in/lb.
(.5N.m) max. Do not overtighten straps or clamps.

7. Route intake end of hose directly to the lowest point in the
bilge, with as few bends as possible. The hose pick-up must
be below the top of the engine stringers, but not low enough
to become submerged in normal bilge water accumulation.
See Figure 1

8. Route exhaust end of hose directly to vent or vent collector
box, with as few bends as possible. Connect hose securely
to vent. See Figure 1

Figure 1

Vertical
Transom Mount

Deck
Mount

Horizontal
Transom Mount

FEATURES

Turbo In-Line Bilge Blowers provide ventilation for engine compart-
ments, bilges, and marine head closets. Their unique fan blade is
computer-designed using the latest in aerospace technology.

The blowers’ compact in-line design allows for installation in
confined areas under the deck or on the transom; their built-in
mounting feet allow vertical or horizontal installation. Tabs on the
hose flanges grip the ventilation hose and prevent hose clamps
from sliding off after installation.

• 1745 model is a 24-Volt D.C., 4" (102mm) blower with a 1,000
hour rating. It is rated for 230 CFM (6.5 cubic meters/min.)
at open flow at 27.5-Volts.  Current Draw = 2.5-Amps.

Blower model 1745 is water resistant.  All Turbo Blowers
are ignition protected and meet ABYC and Coast Guard Safety
Standards.

Connect to 24-volt D.C. systems only.

WARNING:
To prevent personal injury, always disconnect electrical
connection when installing or servicing this product.

Always use a fuse with amperage rating specified for the
blower model. Failure to do so could result in serious personal
injury or fire hazards.

Before starting engines, operate blower a minimum of four
minutes, then check engine compartment for fume odor.

Do not operate in area of high heat over 160° F (71°C).

Do not operate while refueling.

REQUIRED FOR INSTALLATION

• Drill and suitable drill bit

• Screwdriver

• Two #10 x 1/2" (13mm) stainless steel pan head screws

• Corrugated vinyl duct hose,  4" (102mm) I.D. hose

• Two tie straps or hose clamps for 4" (102mm) I.D. hose

• Fuse—4-amp for 4" (102mm) blower,

• Suitable in-line fuse holder

• 5-amp ON/OFF switch

• 16-gauge wire

• Crimp-on wire connectors for 16-gauge wire

3
®

Attwood marine hardware, navigational lighting, bilge pumps, and other
marine accessories are specified more than any other brand by America’s
best-known boat manufacturers as original equipment. Look to Attwood
for quality replacement parts and marine accessories.

SAVE THESE INSTRUCTIONS

Form Number 69284  Rev. B 03-10

Turbo In-Line 24-Volt D.C.
Bilge Blowers
Installation Instructions



WIRING INSTRUCTIONS

Reminder:
In most boats with powered ventilation systems, wiring has been
installed in accordance with industry standards. The yellow wire is
the positive side of the power source, and the black wire is the
negative side.

1. Using the wire leads provided (and additional 16-gauge wire if
necessary), wire unit according to Figure 2.

In a location that is easily accessible for changing fuses, splice
a suitable fuse holder into the lead from the positive (+) battery
terminal. Fuse holder must be installed within 72" (183cm) of
the battery(+) terminal. Use 4-amp fuse for 4" (102mm) blower.
See Figure 2.

Connect ON/OFF switch into the circuit and mount it in the
dash control panel.

2. Adhere the warning label in a highly visible position at the
helm, as close as possible to the ignition switch.

Figure 2

ATTWOOD BILGE BLOWERS LIMITED WARRANTY:
ATTWOOD CORPORATION, 1016 North Monroe, Lowell, Michigan
49331, (‘Attwood’) warrants to the original consumer purchaser that
this Attwood Bilge Blower,  1745 will be free from defects in materials
and workmanship under normal use and service for a period of
three (3) years from the date of original consumer purchase. This
warranty does not extend to any batteries or fuses used with the
blower. This limited warranty is not applicable if the bilge blower
has been damaged by accident, improper installation, unreasonable
use, lack of proper maintenance, unauthorized repairs or modifications,
or other causes not arising out of defects in materials or workmanship.
Attwood’s obligations under this warranty are limited to repair of the
product at Attwood’s plant or replacement of the product at Attwood’s
option and at Attwood’s expense. Any expenses involved in the
removal, reinstallation, or transportation of the product are not
covered by this warranty. The product must be returned to Attwood’s
plant at the address indicated above postage prepaid, with proof of
original purchase including date. If Attwood is unable to replace the
bilge blower and repair is not commercially practicable or cannot be
timely made, or if the original consumer purchaser is willing to accept
a refund in lieu of repair or replacement, Attwood may refund the
purchase price, less an amount for depreciation. The acceptance
by Attwood of any product returned or any refund provided by
Attwood shall not be deemed an admission that the product is
defective or in violation of any warranty. This warranty is Attwood’s
only express warranty of this product. No implied warranty shall
extend beyond three (3) years from the date of original consumer
purchase. Attwood shall not be liable for any damages for loss of
use of this product, nor for any other incidental or consequential
damages, costs or expenses. Some states do not allow limitations
on how long an implied warranty lasts or the exclusion or limitation
of incidental or consequential damages, so the above limitations
and exclusions may not apply to you. This warranty gives you
specific legal rights and you may have other rights which may vary
from state to state.

72" (183cm)
MAX.

YELLOW

24-VOLT
BATTERY

FLOW
ARROW •

© 2003 Attwood Corporation
1016 N. Monroe Street, Lowell, MI 49331-0260   www.attwoodmarine.com



INSTALLATION
Rappel:
Avant d'éviter des blessures personnelles, débrancher l'une des
bornes de la batterie principale avant d'installer le ventilateur.

1. Choisir une surface plate au dessus de la cale, sur le tableau
arrière ou sous le pont. Le ventilateur doit être installé dans un
espace élevé et sec, à l'abri de l'humidité provenant
d'éclaboussures d'eau ou du lavage du pont.

2. Placer l'avant du ventilateur dans la direction du conduit
d'échappement. Placer également le ventilateur dans une
position angulaire pour éviter l'accumulation d'humidité. Voir
tableau 1.

3. Marquer les trous en utilisant les pieds du ventilateur comme
gabarit. Percer des trous pour les vis #10.

4. Fixer l'appareil avec des vis en acier inoxydable. Ne pas serrer
les vis afin d'éviter de craquer les pieds.

5. Placer le conduit sur la sortie d'échappement et l'entrée d'air
du ventilateur. S'assurer que les languettes de fixation se fixe
sur les anneaux du conduit ondulé.

6. Installer la courroie de fixation ou le collier de serrage sur
le conduit. Placer la courroie ou le collier de serrage autour
du boîtier du ventilateur au delà deslanguettes. Serrer la
courroie. Lorsque vous utilisez un collier de serrage, serrez
doucement — 8 po/lb (.5N.m) max. Ne pas trop serrer les
courroies ou colliers de serrage.

7. Placer l'arrivée d'air du conduit directement au point le plus bas
dans la cale, avec le moins de coudes possible. Le point
d'arrivée doit être inférieur à la partie supérieure de l'armature
du moteur mais pas trop bas où il pourrait être submergé par
l'accumulation normale d'eau dans la cale. Voir tableau 1.

8. Placer l'échappement et le conduit au tuyau d'échappement ou
au boîtier d'échappement avec le moins de coudes possible.
Bien fixer le conduit. Voir tableau 1.

Support vertical du
tableau arrière

Support du pont

Support horizontal du
tableau arrière

CARACTÉRISTIQUES

Les ventilateurs de cale Turbo en ligne fournissent la ventilation
pour les compartiments à moteur, les fonds de cale et les WC.
Conçue par ordinateur, leur unique pale de ventilateur est à la
pointe de la technologie aérospatiale.

La conception compacte en ligne de ce ventilateur permet une
installation dans un espace restreint sous le pont ou sur le tableau
arrière; les pieds incorporés permettent une installation verticale ou
horizontale. Des languettes sur les colliers de serrage des tuyaux
se fixe sur le tuyau de ventilation et empêche les colliers de
serrage de bouger après l'installation.

• Le modèle 1745 est un ventilateur de 4" (102 mm), 24-volts
CD avec une capacité de 1000 heures. Sa capacité est de
230 pieds cube-minute (6,5 mètres cube-minute) au débit
maximum de 27,5-volts. Appel de courant = 2,5-ampères.

Les modèles de ventilateurs 1745 sont résistants à l'eau. Tous les
ventilateurs Turbo sont protégés du démarreur et sont conformes
aux normes de l'ABYC et de la Garde côtière.

Raccorder seulement aux systèmes de 24-volts CD.

ATTENTION:
Afin d'éviter toute blessure personnelle, toujours débrancher
lors de l'installation ou de l'entretien de ce produit.

Toujours utiliser un fusible avec l'ampérage indiqué pour le
modèle de ce ventilateur. Sinon, il y a risque de graves
blessures personnelles et de feu.

Avant le démarrage d'un moteur, mettre en marche le
ventilateur pendant au moins quatre minutes, puis vérifier
pour l'odeur d'émanation.

Ne pas mettre en marche dans un endroit ou la chaleur
dépasse 71o C.

Ne pas mettre en marche durant le ravitaillement de carburant.

NÉCESSAIRE À L'INSTALLATION:

• Perceuse et mèche appropriée

• Tournevis

• Deux vis en acier inoxydable à tête cylindrique #10 x 13mm

• Conduit en vinyle ondulé, tuyau I.D. de 102mm

• Deux attaches ou colliers de serrage pour tuyau I.D. de 102mm

• Fusible— 4-ampères pour ventilateur de 102mm

• Support à fusible en ligne approprié

• Commutateur MARCHE/ARRET de 5-ampères

• Fil de calibre 16

• Raccords à sertir pour fil de calibre 16

Tableau 1

3
®

L’équipement maritime, l’éclairage de navigation, les pompes de cale
et autre matériel marin d’Attwood sont plus spécifiés que tout autre
équipement comme matériel d’origine par les fabricants de bateau
les plus renommés d’Amérique. Attwood vous offre des pièces de
rechange et des accessoires marins de qualité.

GARDÉ LES RENSEIGNMENT

Numéro du formulaire 69284  Rev. B 03-10

Renseignment Pour,
Ventilateurs De Cale Turbo
En Linge, 24-Volt CD



JAUNE

BATTERIE DE
24-VOLTS

•
FLECHE DE 
DIRECTION 
D’AIR

FUSIBLE

COMMUTATEUR

RACCORDS DE FIL
SI NÉCESSAIRE

VENTILATEUR DE CALE

72" (183 CM
MAX

NOIR

INSTALLATION ÉLECTRIQUE
Rappel:
Dans la plupart des bateaux munis de ventilateur à moteur,
l'installation électrique est conforme aux normes de cette industrie.
Le fil jaune est le côté positif de la source de pouvoir et le noir, le
côté négatif.

1. En utilisant la borne de fil incluse (et si nécessaire le fil de
calibre 16), raccorder l'appareil conformément au tableau 2.

Dans un endroit où il est facile de changer les fusibles, épisser
un support à fusible approprié vers la borne provenant de la
borne positive (+) de la batterie. Le support à fusible doit être
installé dans un espace ne dépassant pas 183cm de la borne
positive (+) de la batterie. Utiliser un fusible de 4-ampères pour
le ventilateur de 102mm. Voir table 2.

Raccorder le commutateur MARCHE/ARRET au circuit et
installer dans le panneau de contrôle du tableau de bord.

2. Fixer l'étiquette d'avertissement dans une position bien visible
près de la barre et à côté du démarreur.

GARANTIE LIMITÉE D'ATWOOD DE VENTILATEUR DE CALE:
Attwood Corporation, 1016 North Monroe, Lowell, Michigan 49331 (Attwood) garantit à
l'acheteur d'origine que le ventilateur de cale Attwood 1745 n'aura aucun défaut de matériau
ou de main-d'oeuvre dans des conditions normales d'entretien et d'utilisation, pendant une
période de trois (3) ans à partir de la date d'achat originale. Cette garantie ne s'applique pas
aux batteries ou fusibles utilisées avec le ventilateur. Cette garantie limitée ne s'applique pas
au ventilateur s'il est endommagé par suite d'un accident, d'une installation inappropriée,
d'une mauvaise utilisation, d'un manque d'entretien approprié, de réparations ou modifica-
tions non autorisées ou autres causes ne découlant pas de matériau ou de main-d'oeuvre.
Par vertu de cette garantie, Attwood est tenue de réparer l'article dans les usines d'Atwood ou
de le remplacer sans frais au choix d'Atwood. Cette garantie ne vise pas les dépenses
associées au démontage, à l'installation ou au transport du produit. L'acheteur doit retourner
le produit port payé, sous assurance et accompagné de preuve portant la date d'achat. Si
Attwood ne peut remplacer le ventilateur de cale ou que la réparation ne soit pas pratique ou
effectuée dans une période de temps raisonnable ou si l'acheteur d'origine est disposé à
accepter un remboursement au lieu de réparation ou remplacement, Attwood remboursera le
prix d'achat moins un montant pour la dépréciation. Le fait qu'Attwood accepte le retour d'un
produit ou offre un remboursement à l'acheteur n'implique pas une déclaration par Attwood
que le produit est défectueux ou n'est pas conforme à la garantie. La garantie d'Atwood est la
seule garantie accordée à ces produits. Aucune garantie implicite n'est accordée au delà de
la période de trois (3) ans à partir de la date d'achat originale. Attwood ne peut être tenue
responsable des dommages, d'une utilisation diminuée de ce produit, de dommages
accessoires ou consécutifs, de coûts ou dépenses. Puisque certains états ne permettent pas
de limites sur la durée des garanties implicites ou l'exclusion ou la limite des dommages
accessoires ou consécutifs, les limites ou exclusions indiquées ci-dessus ne s'appliquent
peut-être pas à vous. Cette garantie vous accorde des droits légaux spécifiques et il se peut
que vous ayez d'autres droits selon l'état où vous habitez.

Tableau 2

© 2003 Attwood Corporation
1016 N. Monroe Street, Lowell, MI 49331-0260   www.attwoodmarine.com
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